
  چـهـره ها 

روز حس�اس کش�تي رس�يد و با پايان مهلت 
يک ماهه مجمع کشتي به رس�ول خادم پس 
از اس�تعفا، امروز از س�اعت 14 اعضاي مجمع 
فدراس�يون کش�تي در آکادمي ملي المپيک 
باش�گاه انقلاب تهران دور هم جمع مي شوند 
تا درباره وضعيت مديريتي اين رشته ورزشي 
تصميم گيري کنن�د. ماندن يا نمان�دن خادم 
مهم ترين خروج�ي مجمع خواهد ب�ود تا اين 
رش�ته پس از نزديک به دو م�اه از بلاتکليفي 
درآيد و اين در ش�رايطي اس�ت ک�ه خبرها از 
عدم بازگش�ت خ�ادم به رغم تم�ام رايزني ها 
حکايت دارند. رئيس فدراس�يون کش�تي به 
دليل اختلاف ب�ا وزارت ورزش ترجيح داده تا 
براي ضربه نخوردن اين رشته، مديري نزديک 
ب�ه وزارت روي صندلي  رياس�تش بنش�يند. 
 اختلافات کهن��ه و قديمي س��رانجام هفته هاي 
آخر سال گذشته س��ر باز کرد، اختلافاتي که در 

تمام چند س��ال اخي��ر آتش زير خاکس��تر بود و 
گاهي گر مي گرفت و گاهي هم خاموش مي شد. 
س��لطاني فر و خادم در يک قاب مش��ترک کمتر 
ديده مي شدند تا مشخص شود با رفتن گودرزي 
هم قرار نيست نگاه وزارت به کشتي تغيير کند و 
در بر همان پاشنه سابق مي چرخيد تا حمايت هاي 
قطره چکاني وزارت ورزش روز ب��ه روز اوضاع را بر 
گوش شکسته ها سخت تر کند. ماجراي عدم مبارزه 
عليرضا کريمي با نماينده رژيم صهيونيستي در 
حمايت از مردم مظلوم فلسطين که خطر تعليق 
کشتي را بيخ گوش ورزش ايران قرار داد، سبب شد 
تا پرده ها بالا برود و رويارويي خادم و س��لطاني فر 
علني شود. کم کاري و سکوت وزارت ورزش براي 
ديپلماسي ورزش��ي در جهت رايزني با مسئولان 
 IOC  کميته بين الملل��ي المپيک ب��راي توجيه
درباره دلايل عدم رويارويي ورزش��کاران ايراني با 
نمايندگان رژيم غاصب صهيونيستي، سبب شد 

تا خادم نامه استعفايش را بنويسد.  اگرچه در ابتدا 
خيلي ها ماجراي عليرضا کريمي را دليل استعفاي 
خادم مي دانستند، اما حرف هاي رئيس مستعفي 
در مجمع فوق العاده فدراس��يون کش��تي ورق را 
برگرداند و همه نگاه ها را متوجه وزارت ورزش کرد: 
»استعفاي من به دليل عدم حمايت وزارت ورزش 
از کشتي است و فکر مي کنم با وجود من کشتي نيز 
از حمايت وزارت ورزش محروم خواهد بود و اين 
رشته ضربه خواهد خورد، پس بهتر است بروم تا 
کشتي ضربه نخورد. استعفاي من هيچ ارتباطي به 
مسائل عدم رويارويي کشتي گيران ايراني با رقباي 

رژيم اشغالگر قدس ندارد.«
بيانيه خادم خطاب به اعضاي مجمع فدراسيون 
کشتي که 21 اسفند ماه براي تصميم گيري درباره 
استعفاي وي دور هم جمع شده بودند، به خوبي 
پرده از اختلاف خادم با س��لطاني فر برداشت. در 
بخش پاياني اين بيانيه آمده بود: »نکته آخر اينکه 

حضور من در کش��تي براي خودم نبوده و نيست. 
من مديون کشتي بوده و هس��تم. هيچگاه هم از 
خانواده کشتي جدا نخواهم شد. اجازه بدهيم فردي 
مسئوليت فدراسيون کشتي را بپذيرد که بتواند با 
ادبيات و افکار مورد نظر آقايان وزارتي، فدراسيون 
را اداره کند. شايد اين اتفاق کمي از تنهايي ورزش 
ملي کشور بکاهد.« با وجود اصرار خادم، استعفاي 
او پذيرفته نشد و اعضاي مجمع تصميم گرفتند در 

فرصتي يک ماهه او را از استعفا منصرف کنند. 
    تصميم براي کشتي پس از خادم

پس از پاي��ان فرصت ي��ک ماهه، ام��روز مجمع 
فوق العاده فدراس��يون کش��تي در حالي برگزار 
مي شود که گفته مي شود تلاش اعضاي مجمع براي 
انصراف خادم از استعفا بي نتيجه بوده است. به رغم 
رايزني هاي صورت گرفته از سوي اهالي کشتي، 
خادم همچنان بر استعفايش پافشاري مي کند و به 
نظر مي رسد امروز مجمع براي آينده مديريتي اين 
ورزش تصميم گيري خواهد کرد. با توجه به عدم 
تمايل خادم براي بازگش��ت، گمانه زني ها درباره 
آينده مديريتي کشتي بالا گرفته است. اسفندماه 
گذشته بود که نام هايي مانند حسن رنگرز، عباس 
جديدي، امي��ر عفراتي و عليرضا حي��دري براي 
جانشيني خادم سر زبان ها افتاد، گمانه زني هايي 
که با توجه به درخواست اعضاي مجمع براي فرصت 

يک ماهه براي بازگرداندن خادم بايگاني شد. 
با اين حال با توج��ه به جواب منفي خ��ادم براي 
بازگشت، بار ديگر پرونده رئيس فدراسيون کشتي 
پس از خادم روي ميز آمده است و در مجمع امروز 
درباره آن تصميم گيري مي شود. در حالي از حميد 
بني تميم به عنوان سرپرست پيشنهادي اعضاي 
مجمع براي سرپرستي فدراسيون تا زمان برگزاري 
مجمع انتخاباتي نام برده مي شود که ديروز يکي از 
خبرگزاري ها از مخالفت وزارت با بني تميم که به 
رسول خادم نزديک اس��ت، خبر داد و از اميررضا 
خادم به عنوان گزينه مورد علاق��ه وزارت ورزش 

براي سرپرستي فدراسيون نام برده شد. 
در همين راستا، رئيس يکي از هيئت هاي کشتي 
کش��ور که مديريت اداره امور استان کشتي خيز و 
قهرمان پروري را بر عهده دارد، با تأييد اين موضوع 
ديروز به خبرگزاري مه��ر گفت: »به نظر من هيچ 
بعيد نيست اميررضا خادم به جاي رسول سکاندار 
فدراسيون کشتي شود، چراکه او هم سابقه حضور 
در اين عرصه را دارد و هم يکي از گزينه هاي نزديک و 
مورد نظر وزارت ورزش محسوب مي شود. در نتيجه 
انتخاب امير به جاي رسول، چندان عجيب و دور از 
ذهن نيست و او مي تواند تا زمان برگزاري انتخابات 
مجمع به عنوان سرپرس��ت در فدراسيون کشتي 
فعاليت کند.« با اين حال تا عصر امروز بايد منتظر 
ماند و ديد بالاخره مجمع فدراسيون کشتي براي 

روزهاي پس از خادم چه تصميمي مي گيرد؟!  

کارنامه پربار پرسپوليس برانکو
دبل قهرماني با  رکوردهاي  پرتعداد

 پرسپوليس  شنبه شب در حالی به عدد 11 بار قهرماني در تاريخ ليگ 
باشگاه هاي کشور رسيد و با دبل قهرماني، از قهرماني اش دفاع کرد که 
از ابتدا هم به نظر مي رسيد که رسيدن به عنوان قهرماني امسال ساده تر 
از سال قبل باشد. ش��ايد به اين دليل که سرخپوش��ان از نظر بازيکن 
شرايطي خوب و در هر پست يک جايگزين داشتند. از سوي ديگر اقتدار 
سرخپوشان و صدرنش��يني بلامنازع آنها به خصوص در نيم فصل اول 

خيال هواداران را نيز راحت  کرده بود.
داستان طارمي اما  در نيمه هاي راه، کار را سخت و کلاف قهرماني را کور 
کرد. شايعه کسر امتياز از يک  سو و تضعيف روحيه تيم بعد از ماجراهاي 
آقاي گل دو فصل اين تيم و نحوه جدايي او از سوي ديگر ترديدهايي را 
به وجود آورد، خصوصاً که اصرار برانکو به نيمکت نشيني مسلمان براي 
عدم تکرار دوباره داستان طارمي برخي هواداران را سر لج انداخت، اما 
با جدايي طارمي آن هم به شکلي غيرقابل تصور از پرسپوليس، فرصتي 
براي رشد يک ستاره ايجاد شد و علي عليپور که تا پيش از آن در سايه 
مهاجم اول تيم بود، خودي نشان داد تا هم تيم روحيه خود را بازيابد و 
هم در خط حمله با مشکلي جدي مواجه نشود. بازيکني که سه هفته 
مانده به پايان ليگ با 18 گل صدرنش��ين جدول گلزنان و اصلي ترين 

مدعي آقاي گلي امسال است. 
 با وجود قهرماني زودهنگام، پرسپوليس فصل پرفراز و نشيبي را پشت 
سر گذاشت، اما با وجود حاشيه هاي فراوان، رکوردهاي زيادي را ثبت 
کرد. سرخپوشان بعد از س��پاهان که در دوره هاي نهم، دهم و يازدهم 
براي سه سال متوالي قهرمان ليگ ش��د، دومين تيمي هستند که از 

عنوان قهرماني خود دفاع کرده اند. 
پرس��پوليس البته رکوردهاي ش��خصي هم داش��ت. به عنوان مثال 
سيدجلال حسيني، مدافع ملي پوش پرسپوليس ششمين قهرماني خود 
در رقابت هاي ليگ برتر را جشن گرفت. او تنها بازيکني است که دفاع از 
عنوان قهرماني را در سه سال، در دو باشگاه مختلف تجربه کرده است. 
حسيني پيش از اين، اين عنوان را با محرم نويدکيا يدک مي کشيد، اما 
حالا پرافتخارترين بازيکن ايران با تجربه شش قهرماني است. بيرانوند 
نيز با بسته نگه داشتن دروازه تيمش برابر پديده، توانست عنوان آقاي 

کلين شيت اين فصل را با 16 کلين شيت از آن خود کند. 
 مسئله مهم ديگر، کيفيت برتر و بالاتر قهرماني هاي پرسپوليس نسبت 
به ديگر تيم هاي قهرمان ليگ برتر ايران است. پرسپوليس در دو فصل 
اخير نه تنها قهرماني را به دس��ت آورده که بس��ياري از رکوردهاي 
تاريخي، باش��گاهي و انفرادي را هم ارتقا بخشيده و يکي از بهترين 
خطوط دفاعي تيم هاي باشگاهي در تاريخ اين رقابت ها در ايران را در 
اختيار داشته است. علاوه بر بهترين خط دفاع)42( و خط حمله)43(، 
پرسپوليس بهترين تفاضل گل)31(، بهترين گلزن)عليپور(، بهترين 
گل ساز)مسلمان و اميري(، بهترين گلر)بيرانوند( و بيشترين امتياز 
)60( را نيز از آن خود کرده است. ياران برانکو در حالي با کسب 60 
امتياز در هفته بيست و هفتم قهرماني خود را قطعي کرده اند که سال 
گذشته با 66 امتياز قهرمان شدند و امسال نيز اين فرصت را دارند تا 
در ادامه با کسب س��ه پيروزي ديگر، جمع امتيازهاي خود را نسبت 
به سال گذشته در پايان فصل افزايش دهند، آن هم در شرايطي که 
فصل قبل با 20 برد، ش��ش تس��اوي و چهار باخت؛ 46 گل زده، 14 
گل خورده و تفاضل 32 ليگ را به پايان رس��انده بودند. در حالي که 
استقلال با 16برد، 9 تساوي و شش باخت و تفاضلي 14 امتيازي رده 

دوم را در اختيار داشت.
 اين فصل اما پرس��پوليس در پايان هفته بيس��ت و هفتم با کسب 60 
امتياز از 18 برد، شش تساوي، سه باخت، 43 گل زده، 12 گل خورده 
و تفاضلي 31 گله، قهرمان شد و نه تنها بهترين خط حمله و دفاع ليگ، 
بيشترين برد و کمترين باخت را دارد که با توجه به سه بازي باقيمانده، 
فرصت بهتر کردن اين آمار را دارد. ذوب آهن اما با فاصله اي قابل توجه 
در رده دوم جدول قرار دارد )13 برد، 9 مس��اوي، پنج باخت، 42 گل 
زده، 28 گل خورده، تفاضل 14 و امتياز 48(. پرسپوليس در جدول دور 
برگشت رده س��وم را در اختيار دارد )12 بازي، هفت برد، سه مساوي، 
دو باخت، 24 امتياز و تفاضل گل10(. سرخپوشان براي اينکه در دور 
برگشت هم مانند جدول کلي ليگ اول شوند بايد هر سه بازي بعدي 

خود را ببرند.

 پرسپوليس مستحق قهرماني بود
پرسپوليس هفته ها صدرنشين و مستحق 
اين قهرماني بود. البته بازيکنان در يک ماه 
اخير انگيزه لازم را ب��راي خوب بازي کردن 
نداش��تند. فاصله امتيازي اين تيم با ساير 
رقبا بيشتر شده بود و بازيکنان براي اينکه 
از مصدوميت هاي احتمالي و از دست دادن 
بازي هاي مهم جلوگيري کنند، خيلي خود 
را به زحمت نمي انداختند. پرسپوليس از يک 
ماه قبل قهرمان شده بود و تنها يک امتياز 
مي خواست که با اندکي تعلل در بازي با پديده به دست آورد. اين تيم حالا 
بايد در پي صعود به عنوان صدرنشين گروه در بازي هاي آسيايي و اثبات خود 
در اين رقابت ها باشد، اما نبايد اين توهم در بازيکنان و کادر فني به وجود بيايد 
که حالا قهرمانند و مي توانند السد را به راحتي و همچون بازي رفت شکست 
دهند. درست اس��ت که در آزادي هيچ تيمي توان مقابله با پرسپوليس را 
ندارد، اما کادر فني سرخپوشان بايد کمي روي خط فوروارد خود کار کند 
تا مهاجمان ضرباتشان را با دقت بيشتري روانه دروازه  کنند. پرسپوليس به 
راحتي مي تواند السد را شکست دهد و صدرنشين گروهش شود. با اين حال 
نبايد فراموش کرد که خط حمله سرخپوشان موقعيت هاي فراواني را از دست 
مي دهد، مسئله اي که در رقابت هاي ليگ برتر بارها اعتراض هواداران و گاه 
حتي خود برانکو را به دنبال داشته و در بازي با پديده که به قهرماني انجاميده 
نيز چند مرتبه شاهد آن بوديم. مهم ترين علل قهرماني هاي پرسپوليس در 
سال هاي اخير همبستگي ميان اعضاي باشگاه است. اين همبستگي به خوبي 
در بين مديريت و کادر فني، کادر فني و بازيکنان و حتي مديريت و بازيکنان 
قابل مشاهده است. اين عوامل باعث شده تا در تيم آرامشي به وجود آيد که 
بازيکنان و کادر فني کار خود را انجام دهند و دغدغه اي جز کسب عناوين 
مختلف و شادي هواداران نداشته باشند. البته در اين چند سال مشکلاتي 
وجود داشته، اما با مديريت مناسب سعي شده تا کار به جاهاي باريک کشيده 
نشود و قهرماني پرسپوليس نشان داد مديريت باشگاه در اين راستا موفق 
عمل کرده است. با وجود اين، نمي توان منکر اين مسئله شد که پرسپوليس 
از تيم هاي ديگر متفاوت است و شايعات و حواشي هميشه در خصوص اين 
تيم وجود دارد، حتي حالا که قهرمان شده بحث هاي زيادي وجود دارد که از 

جمله آنها تمديد قرارداد بازيکنان است که باز هم نيازمند مديريت است. 

بحران بي انگيزگي و جنگندگي
 هفتمي تيم ملي بسکتبال نوجوانان ايران 
در آسيا انتقاد س��رمربي خارجي اين تيم را 
به همراه داشت. بسکتباليست هاي نوجوان 
با برتري مقابل لبنان به مقامي بهتر از هفتمي 
در قاره کهن دس��ت نيافتند. نناد ترونيچ با 
اشاره به پايين بودن انگيزه شاگردانش گفت: 
»تيم ملي از نظر بدني و فني براي حضوري موفق در رقابت ها کاملاً آماده 
بود، اما در دو مسابقه اي که باختيم از نظر رواني آماده نبوديم. متأسفانه 
عادت هاي بدي که بازيکنان از رده هاي پايين با خود آورده اند برايشان 
مشکل ساز شد. به هر حال تفاوت زيادي است بين يک آدم خوب بودن 
با يک بازيکن خوب بودن، بازيکن بايد به حضور در تيم ملي کشورش 
افتخار کند. بازيکن بايد روحيه جنگندگي داشته باشد و اين را نشان 

دهد. بازيکنان اين روحيه را از خودشان نشان ندادند.« 

نوش آبادهاي ديگر را هم ببينيد
يک گزارش و چند تصوير کافي بود تا توجه مسئولان به موضوع مهمي 
جلب شود. البته در اين ميان نبايد از پيگيري ها و تلاش هاي دلسوزان 

نيز بي اعتنا گذشت، اما حرفمان چيز ديگري است.
روستاي نوش آباد اصفهان به دستور مس��عود سلطاني فر، وزير ورزش 
صاحب خانه ورزش مي ش��ود، چ��را؟ چون تصاوي��ر پينگ پنگ بازي 
کردن بچه هاي روستا روي يک مثلًا ميز س��نگي نصفه و نيمه خيلي 
سريع دست به دست و چند گزارش هم پيوست آن شد تا وزير ورزش 

به خود بيايد.
وزير دستور داد، البته بايد اذعان کنيم از اين دستورها تاکنون زياد صادر 
شده است، نه تنها از جانب سلطاني فر که از وزرا و مسئولان قبل از او هم 
اين قبيل دستورها زياد صادر شده، ولي فقط روي کاغذ مانده، حالا اما 
اميدواريم اين دستور خيلي زود عملي شود و بچه هاي نوش آباد حسرت 
به دل پينگ پنگ نمانند. طبيعي اس��ت که اين مسئله پيگيري هاي 
مسئولان ورزش اس��تان و البته پيگيري خود جناب وزير را مي طلبد. 

البته اگر او به عملي شدن دستورش اهميت مي دهد.
نکته قابل تأمل ديگ��ر در اين خصوص به نگاه ملي و سراس��ري به آن 
برمي گردد؛ آيا تنها اين نوش آباد اصفهان اس��ت که با چنين معضلي 
دست به گريبان اس��ت؟ آيا در اقصي نقاط کش��ور هيچ مشکلي بابت 
زيرساخت ها و امکانات اوليه ورزش وجود ندارد؟ به طور حتم مشکلات 
زيادي هست، حتي در همين حومه تهران مي توان مناطقي را يافت که 
کودکان، نوجوانان و جوانانش در حسرت يک توپ پلاستيکي روزگار 

مي گذرانند، اما مشکل اينجاست که ديده نمي شوند.
مشکل نوش آباد اصفهان به اميد خدا با دستور وزير ورزش حل مي شود؛ 
اما جناب وزير بهتر نيست به جاي اينکه پشت ميزتان بنشينيد و منتظر 
باشيد تا از جايي تصوير يا گزارشي برسد و آن وقت براي حل مشکلاتش 
دستور صادر کنيد، آستين ها را بالا بزنيد و به برخي زيردستان بيکارتان 
در وزارت ورزش که کم هم نيستند، دستور دهيد بروند و اينگونه جاها 
را قبل از اينکه کار از کار بگذرد، پيدا کنند تا فکري به حال رشد ورزش 

آنها شود.
جناب سلطاني فر اطمينان داشته باشيد که نوش آبادهاي زيادي وجود 
دارند که پاي هيچ عکاس و گزارشگري به آنها باز نشده است، آمارشان 
را مي توانيد از بروبچه ه��اي اردوهاي جهادي بگيري��د، حتماً مجبور 
خواهيد شد دستورهاي زيادي مشابه آنچه براي نوش آباد صادر کرديد، 

صادر کنيد.
حرکت س��لطاني فر در صدور اين دس��تور را بايد به فال نيک گرفت، 
حرکتي که نش��ان از عزم جناب وزير براي س��ازندگي و رسيدگي به 
زيرساخت ها دارد. حرکت و تصميمي که اميدواريم مقطعي نباشد و به 
چند کاغذ و دستخط خلاصه نشود و به مرحله اجرا برسد تا ديگر شاهد 
تصاوير و گزارش هايي از اين دست که از نوش آباد منتشر شد، نباشيم.

مشکلات زيربنايي ورزش کش��ور، يکي دو تا نيست، مشکلاتي که 
با مديريت درست به راحتي قابل حل است، مديريتي که بايد براي 
هزينه کرد ب��الاي ورزش از بيت المال براي رش��ته اي خاص برنامه 
داش��ته باش��د و اجازه ندهد که بيش از اين حق الناس به حس��اب 

برخي ها واريز شود.
بدون ترديد با بخش کوچکي از پولي که در برخي تيم ها و باشگاه ها 
هزينه و در واقع دور ريخته مي شود، مي توان نه تنها مشکلات يک 
نوش آباد که معض��لات نوش آبادهاي زيادي را برط��رف کرد. بايد 
باور داش��ت که اين هزينه کرد باعث اعتلاي ورزش کش��ور خواهد 
بود، اتفاقي که تاکنون مس��ئولان ورزش کشور از آن غافل بوده اند. 
اميدواريم دستور س��لطاني فر ش��روعي تازه براي اين روند خوب و 

مثبت باشد. 

 شرکت هوندا ميزباني صهيونيست ها را لغو کرد
 شرکت بين المللي هونداي ژاپن برگزاري مس��ابقات »موتو جي پي« 
در فلسطين اشغالي را نپذيرفت تا شکست ديگري براي رژيم اشغالگر 
قدس در زمينه ورزش رق��م بخورد. اين ش��رکت بين المللي با اعمال 
فش��ارهاي »جنبش تحريم عليه اس��رائيل« آب پاکي را روي دستان 
صهيونيست ها ريخت و اعلام کرد که مسابقات موتو جي پي به ميزباني 
عراد )منطقه اشغال شده فلسطين به وسيله صهيونيست ها( لغو شده 
است. اين شرکت مشهور ژاپني، حامي مالي اين مسابقات بين المللي 
موتورس��واري بود که زير بار برگزاري اين مس��ابقات جهاني در خاک 

فلسطين اشغالي نرفت. 

3 ايراني در ميان ۱۰ هوگوپوش برتر جهان
سايت رسمي فدراس��يون جهاني رده بندي المپيکي تکواندوکاران در 
ماه آوريل را اعلام کرد که بر اين اساس عاشورزاده، هادي پور و يعقوبي   
مرداني هس��تند که جايگاه خود را در ميان 10 تکواندوکار برتر حفظ 
کنند. بر اس��اس آخرين رده بندي اعلام ش��ده، در وزن 58- کيلوگرم 
ف��رزان عاش��ورزاده در رده چهارم، آرمي��ن  هادي پور ديگ��ر نماينده 
کش��ورمان در اين وزن در رده هفتم و در وزن 68- کيلوگرم ابوالفضل 

يعقوبي نيز در رده هفتم اين وزن قرار دارند. 

سقوط تنيس ايران به دسته سوم جام ديويس آسيا
تيم ملي تنيس ايران در مسابقات ديويس کاپ برابر چين تايپه شکست 
خورد و به دسته 3 آس��يا س��قوط کرد. ايران در بازي دوبل با ترکيب 
اميروالا معدنچي و اشکان شکوفي به ميدان رفت که با نتيجه 2 بر صفر 
شکس��ت خورد.با توجه به اينکه چين تايپه در دو ب��ازي انفرادي روز 
نخست هم ايران را شکست داده بود با س��ه پيروزي از پنج بازي برنده 
اين ديدار شد و در گروه 2 آس��يا ماند، اما ايران به گروه 3 آسيا سقوط 
کرد تا دوباره داستان تلاش براي صعود به گروه 2 آسيا تکرار شود و اين 

رشته ورزشی در حال درجا زدن و سقوط باشد.

13 | روزنامه جوان |  شماره 5344 دوش��نبه 20 فروردی��ن 1397 |22 رج��ب 1439|

88498432سرویس ورزشي

جهانبخش در يک قدمي ناپولي
 لژيونر ايراني در آستانه عقد قرارداد با تيم 
ناپولي ايتاليا قرار دارد. عليرضا جهانبخش 
از زماني که به عضويت تيم آلکمار درآمده 
درخشش زيادي در ليگ فوتبال هلند داشته 
تا جايي که پيشنهادهاي خوبي به اين باشگاه 
رسيده است. ناپولي يکي از تيم هايي است 
که مديرانش براي به خدمت گرفتن اين بازيکن دست به کار شده اند. 
در جريان ديدار آلکمار با آيندهوون، نماينده ناپولي در ورزشگاه حضور 
داشت و بازي ستاره ايراني را از نزديک تماشا کرد. رد پيشنهاد 8 ميليون 
يورويي از سوي آلکمار موجب شد تا اين پيشنهاد به 12 ميليون يورو 
افزايش يابد. کريستيانو جيونتلي، مدير فوتبالي باشگاه ناپولي با حضور 
در شهر آلکمار بار ديگر مذاکرات خود را براي خريد اين بازيکن با سران 
آلکمار آغاز کرده و انتظار مي رود مذاکرات به زودي به سرانجام برسد. 

دنيا حيدري

فریدون حسن

  محروم از ورزش مثل بچه  های نوش آباد
 عکس هاي منتشر ش��ده از علاقه زياد کودکان روس��تاي نوش آباد به 
ورزش و کمبود امکانات ورزش��ي س��بب ش��ده تا وزير ورزش دستور 
پيگيري موضوع را صادر کند. کودکان روستاي نوش آباد از توابع آران  و 
بيدگل عاشق ورزش هستند، اما به دليل نبود امکانات اوليه يا قيد ورزش 
را مي زنند يا با مشقت فراوان براي خودشان امکانات فراهم مي کنند. 
در عکس منتشر شده پسربچه هاي روس��تا پس از وارونه کردن باربند 
نيسان از آن به عنوان ميز تنيس روي ميز استفاده کرده اند. بازتاب اين 
عکس ها در شبکه هاي اجتماعي مس��عود سلطاني فر را بر آن داشت تا 

خواستار ايجاد خانه ورزش روستايي در نوش آباد شود. 

حسين کلاني

 کارشناس فوتبال

آغاز دوران پساخادم 
  با انصراف ندادن خادم از استعفا، امروز درباره آينده مديريتي فدراسيون کشتي 

تصميم گيري مي شود

همکاري شفر و کرش براي موفقيت تيم ملي
  با وجود اينکه س��رمربي اس��تقلال نتايج 
ملاقاتش با کارلوس کرش را مثبت ارزيابي 
کرده، اما لغو ديدار دوستانه با سوريه و تعويق 
ديدار با تيم ملي ازبکستان حکايت  از مخالفت 
جدي با برنامه هاي سرمربي تيم ملي دارد. 
وينفرد شفر اميدوار است همکاري با کرش 
به سود تيم ملي تمام شود: »از وقتي به اس��تقلال آمده ام با کرش در 
ارتباط بوده ام. من سختي هاي کار او را مي دانم. ما يک جلسه طولاني با 
يکديگر داشتيم و در مورد همه چيز صحبت کرديم و به توافق رسيديم 
تا به يکديگر کمک کنيم. مي خواهيم موفقيت و پيشرفت فوتبال ايران را 
ببينيم و او به ما براي ليگ قهرمانان آسيا کمک کند و ما به تيم ملي براي 
موفقيت در جام جهاني کمک کنيم. اين جلسه مي تواند شروع خوبي 

براي همکاري هاي بعدي باشد.«

سعيد احمديان
    گزارش

باخت دربي قهرماني سيتي را به تعويق انداخت

هاينکس: آنچلوتي شريک قهرماني بايرن است
30 فروردين آغاز اولين دوره ليگ جهاني واليبال نشسته 

رضايي: بهترين هاي جهان  براي قهرماني   مي آيند
مدي��ر تيم هاي ملي 

شيوا نوروزي
    ليگ جهانی

واليبال نشسته ايران 
جزئي��ات برگزاري 
اولين دوره مس��ابقات ليگ جهاني اين رشته را 
تش��ريح کرد. اولين دوره لي��گ جهاني واليبال 
نشسته از روز 30 فروردين ماه با حضور شش تيم 
و به ميزباني تبريز برگزار مي شود. هادي رضايي 
در نشس��تي خبري به حضور بهترين تيم هاي 
جهان اشاره کرد: »10 تيم برتر جهان در رنکينگ 
جهاني اجازه حضور در ليگ جهاني را دارند و پس 
از دعوت از هشت تيم، شش تيم نهايي انتخاب 
شدند. ايران، بوس��ني، آلمان، امريکا، روسيه و 
اوکراين تيم هاي حاضر در نخستين دوره اين 

رقابت ها هستند. مصر به دلايل سياسي و 
برزيل به دليل مشکل مالي از حضور در 
اين دوره صرف نظر کرده اند و ميزباني 
اين دوره برعهده ش��هر تبريز است.«  
رضايي در ادامه ليگ جهاني را محک 

ب��راي  خوب��ي 
ي  ي ه��ا ز با

و  پاراآس��يايي 
مس��ابقات قهرماني 

جهان عنوان کرد: »از 
مهر س��ال گذش��ته 
اردوه��اي تيم ملي 
واليب��ال نشس��ته 
شروع ش��د. امسال 
س��ه رويداد مهم در 

پي��ش داري��م؛ ليگ 
جهاني، قهرماني جهان در هلند و 
بازي هاي پاراآسيايي جاکارتا. در 

رقابت هاي قهرماني جهان سه تيم برتر سهميه 
پارالمپيک 2020 را کسب مي کنند، به همين 
دليل با تم��ام قوا به هلند مي روي��م.« بالا بودن 
س��طح ليگ جهاني از ديگر نکاتي بود که مدير 
تيم هاي ملي بر آن تأکيد داش��ت: »وقتي شش 
تيم از هشت تيم برتر دنيا در ليگ جهاني حضور 
دارن��د، قطع��اً س��طح بازي ه��ا بالاس��ت.

 

البته سطح ايران، بوسني و روس��يه از سايرين 
بالاتر اس��ت. از طرفي همه مي خواهند قهرمان 
اولين دوره باشند، به همين خاطر تمام تيم ها با 
حداکثر توان به تبريز مي آيند.« جايزه 30 هزار 
دلاري نيز ب��راي نخس��تين دوره ليگ جهاني 
واليبال نشسته در نظر گرفته شده است. 
هادي رضايي همچنين استفاده از 
بهترين بازيکن��ان را اولويت تيم 
ملي عنوان کرد: »از 18 ملي پوش 
ايران 11 نفر تجرب��ه حضور در 
پارالمپي��ک را دارن��د. بحث 
جوانگرايي در ورزش را قبول 
ندارم و معتقدم بايد به 
جوان ه��ا انگي��زه و 
فرصت کافي دهيم 
جانش��ين  ت��ا 
 باتجربه ها شوند.

 وظيف��ه مربيان 
ساخت بازيک��ن و 
رقيب تراشي براي 
ملي پوشان باتجربه 
اس��ت تا آنها نيز 
آمادگي ش��ان را 

حفظ کنند.«

شش��مين قهرماني 
اشرف رامين

    فوتبال اروپا
متوالي باواريايي در 
بوندس ليگا در حالي 
رقم خورد که شياطين س��رخ در جزيره مانع از 
قهرماني من سيتي شدند. بايرن مونيخ با هدايت 
يوپ هاينکس موفق شد با شکست آگسبورگ با 
20 امتياز اختلاف قهرماني زودتر از موعدش را 
جشن بگيرد. مونيخي ها که براي ششمين سال 
پياپي در ليگ آلمان درخشيده اند، اين موفقيت 
را مديون سرمربي خوشفکر خود هستند. با اين 
حال هاينکس پ��س از قطعي ش��دن قهرماني 
تيمش به نقش مهم سرمربي قبلي بايرن اشاره 

کرده است: »دوست 
دارم يک پيام تبريک 
ب��ه ايتالي��ا و کارل��و 
آنچلوتي هم بفرستم. 
او در تيم هفت هفته 
مربيگري کرد و نه تنها 
يک مربي بزرگ، بلکه 
شخصيتي استثنايي 
اس��ت. صرف��اً براي 
کسب افتخار به باشگاه 

برنگشته ام، چراکه احساس کردم جايگزيني براي 
جايگاه مربي وجود ندارد به همين خاطر تصميم 
گرفتم برگردم. قبلًا هرگز نمي خواس��تم به اين 
عرصه بازگردم. با اي��ن حال در زندگي لحظاتي 
وجود دارد که شما بايد در آن سهيم باشيد. اين 
موفقيت متعلق به تمام اعضاي تيم است. بازيکنان 
من با تلاش و تعهد خودش��ان يک تاريخ سازي 
بزرگ انجام دادند.« با اين حال منچسترسيتي 
نيز اين فرصت را داشت تا قهرماني زودتر از موعد 

 خود را  در ليگ انگليس جشن بگيرد، اما باخت
 3 بر 2 به منچستريونايتد مانع از تحقق اين رؤيا 
شد. شاگردان پپ گوارديولا با دو گل از همشهري 
خود پيش افتادند، ام��ا در نهايت اين تيم آقاي 
خاص بود که فاتح دربي منچس��تر ش��د. حالا 
اختلاف سيتي و يونايتد به 13 امتياز رسيده و 
گوارديولا همچن��ان منتظر بازي بعدي تيمش 
است تا قهرماني ليگ انگليس را جشن بگيرند: 
»تنها چيزي که مي توان��م از آن ابراز نارضايتي 
کنم، بي دقتي ما در محوطه جريمه حريف بود. 
متأسفانه دو بازي است که بدشانسي مي آوريم و 
لحظات سختي به سراغ ما مي آيد. مردم از چند 

ماه پيش گفته اند که ليگ برتر تمام ش��ده، اما 
اينطور نيست و در فوتبال هر اتفاقي ممکن است 
رخ  دهد.« مورينيو پس از فتح دربي منچستر از 
شاگردانش تشکر کرد: »آنقدرها هم که مردم فکر 
مي کنند منچستريونايتد بد نيست. آنقدرها هم 
که مردم فکر مي کنند من بد نيستم و آنقدرها که 
مردم فکر مي کنن��د بازيکنانم بد نيس��تند. ما 
مي خواهيم اين را ثابت کنيم که دومين تيم خوب 

انگليس هستيم که همين هم شد.«


